

Title (en)

Arrangement for damping actively the oscillations of/and positioning suspended loads.

Title (de)

Dämpfungs- und Positioniereinrichtung zur aktiven Dämpfung der Pendelung von pendelnd aufgehängten Lasten.

Title (fr)

Installation pour amortir activement les oscillations de/et positionner des charges suspendues.

Publication

EP 0638510 A1 19950215 (DE)

Application

EP 94112079 A 19940802

Priority

DE 4325946 A 19930802

Abstract (en)

A damping and positioning arrangement for actively damping the oscillations of suspended loads during traversing movements of the suspension point, having guide ropes, running between a crane or suspension-rail conveying system and the load, for damping the oscillating movement of the load. According to the invention, it is proposed that at least two guide ropes (6a-6h) be provided for each pendular oscillation plane, and that the guide-rope drums (5) be arranged on a frame (3, 14) hung on the crane or the suspension-rail conveying system and that they be subjected to a tensile force which always acts against the oscillation of the load. The tensile force is produced via a drive unit, the output force or moment of which is controlled independently of the rotational speed of the guide-rope drums. The length of the guide ropes (6a-6h) can be varied independently of one another and also during the operation of the crane or the suspension-rail conveying system. <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird eine Dämpfungs- und Positioniereinrichtung zur aktiven Dämpfung der Pendelung von pendelnd aufgehängten Lasten bei Verfahrbewegungen des Aufhängepunktes mit zwischen einem Kran oder einer Hängebahn und der Last verlaufenden Führungsseilen zur Dämpfung der Pendelbewegung der Last. Erfindungsgemäß wird vorgeschlagen, daß für jede Pendelschwingungsebene mindestens zwei Führungsseile (6a-6h) vorgesehen sind und die Führungsseiltrommeln (5) an einem am Kran oder der Hängebahn abgehängten Gestell (3, 14) angeordnet sind und mit einer Zugkraft belastet sind, die stets gegen die Pendelung der Last wirkt. Die Zugkraft wird über ein Antriebsaggregat, dessen Abtriebskraft bzw. -moment unabhängig von der Führungsseiltrommendrehzahl geregelt ist, erzeugt. Die Länge der Führungsseile (6a-6h) ist unabhängig voneinander und auch während des Betriebes des Kranes oder der Hängebahn veränderbar. <IMAGE>

IPC 1-7

B66C 13/06

IPC 8 full level

B66C 13/06 (2006.01)

CPC (source: EP)

B66C 13/06 (2013.01)

Citation (search report)

- [X] GB 1424870 A 19760211 - KONE OY
- [A] DE 1926447 A1 19710311 - KOCKS GMBH FRIEDRICH
- [A] GB 1539191 A 19790131 - KARRITAINERS LTD
- [A] DE 2115587 A1 19721005 - SIEMENS AG
- [A] FR 2164504 A1 19730803 - CASTERAN JEAN

Cited by

DE19918449C2; CN108249276A; DE10245868B4; EP1894881A3; US5769250A; CN1093082C; WO9708094A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

DE 4325946 A1 19950209; DE 4325946 C2 19980409; EP 0638510 A1 19950215

DOCDB simple family (application)

DE 4325946 A 19930802; EP 94112079 A 19940802